
 

 

 

 

 

Referat af bestyrelsesmøde 27.maj 2021 

 

Sted: Vestjysk Gymnasium Tarm, Arndalstuen 

Tidspunkt: 8.00-12.00 

 

Mødedeltagere Tilstede Ikke tilstede 

   

Eksterne deltagere   

Per Andersen x  

Kim Brarup x  

Annette Nordstrøm  x 

Morten Skaarup  x 

Henrik Holmskov x  

Brian Elgaard x  

Trine Ørskov  x 

Mikkel Nørgaard x  

   

Medarbejderrepræsentanter   

Martin Kristensen x  

Tanni Marie Nørskov Pedersen x  

   

Elevrepræsentanter   

Clara Kjær Jensen x  

   

   

Fra ledelsen uden stemmeret   

Rektor Catarina Kastrup x  

Vicerektor John Frederiksen x  

Pæd.leder Pia Lavrentz Bach 
(referent) 

x  

 

 

 



 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden (Beslutningspunkt) 
 
Godkendt 
 

 

 

 

2. Underskrivning af beslutningsreferat fra bestyrelsesmødet d. 05.02-2021  
(ekspeditionspunkt) 

 
Underskrevet 
 
 

 

 

3. Økonomi (Orientering og drøftelse) 
 
Kvartalsregnskab fra 1. kvartal 
 
I forhold til budget i april er resultatet bedre. Dette skyldes tilskud til udgifter i forbindelse med Corona. 
En række lærere har pga. aflyste aktiviteter oparbejdet noget undertid, noget af denne undertid skal 
tilspadseres næste skoleår, og det giver et mindre forbrug i dette skoleår. Der er dog indgået en aftale 
med lærerne om at en del af undertiden bruges til pædagogiske og didaktiske projekter blandt andet 
innovationsdage for hele skolen i 2021/2022. 
 
Clara Kjær Jensen (CKJ) bemærkede herefter, at det fra et elevsynspunkt er godt, at det er godt, at der 
er brugt noget tid og ressourcer til sociale begivenheder (Fx Kap det gode håb) under Covid-19 
nedlukningen. 
 
 
Opdateret budget for 2021 
 
John Frederiksen (JF) fortalte, at der ved sidste budget var tvivl om nogle tal grundet barsel – dette er 
der rettet op på nu. 
Desuden er der tilskud i forhold til covid 19 (undervisning, tekst, ekstra rengøring) som er brugt i 2. 
kvartal. 
 
Der er budgetteret overskud på 221.000 – de 100.000 til rekruttering er ikke indregnet. 
 



 

 

JF spurgte herefter om budgettet for 2. kvartal 2101 kan bruges som referenceramme for de 
kommende år. Dette blev positivt modtaget. 
 
 

 

 

 
4. Indstilling af revisor (beslutningspunkt) 

 
 
 
 

 

 
5. Benchmark  (orientering og drøftelse) 

 
Catarina Kastrup (CAT) gennemgik fokuspunkter fra benchmarksanalysen fra 2019 fra PWC. Dette gav 
anledning til diskussion om især omkostninger til undervisningens gennemførsel: 
 
KB pointerede, at han dette også har gjort sig gældende i de sidste år, og efterspurgte forslag til 
forbedringer på dette punkt. 
Desuden ville han gerne vide, hvad de gør på andre skoler. 
 
MK bemærkede, at der er mange måder at måle på. Et andet perspektiv kunne være hvor mange 
elever, der gennemfører på VGT og hvad deres gennemsnittet er. 
 
Tanni Marie Nørskov Pedersen (TAN) tilføjede, at den ekstra studieretning vel også spiller ind ift. 
undervisningsomkostninger. 
 
CAT fortalte, at VGTs organisation er bygget anderledes op end de andre institutioner, som VGT måles 
med og vi derfor ikke kan sammenlignes med disse ift. omkostninger til undervisningens gennemførsel. 
Fx er informationsmedarbejderens løn indregnet under denne lønpost.  
 
Mikkel Nørgaard (MN) svarede til dette, at så længe bundlinjen ser fornuftig ud, er gennemførsel og 
karaktergennemsnit noget af det vigtigste.  
 
I forhold til emnet rekruttering bemærkede CAT, at man fra politisk hold har meget fokus på at få 
eleverne ind på erhvervsskolerne. VGT er derfor i gang med en kommunikationsstrategi, der kører på 
flere strenge – også uddannelsespolitisk. 
 
HH tilføjede, at det er vigtigt at få kommunalbestyrelsen med – de skal inviteres ind. 
 

 

 



 

 

 

6. ETU (Orientering og drøftelsespunkt) 
 
CAT orienterede om årets ETU for både STX og HF. Klasselærerne har gennemgået klassernes svar og 
fokuspunkter skrives ind i trafiklys-kvalitetsrapporten. Dette bliver grundlaget for rapporten den 
endelige kvalitetsrapport i september. 
 
Herefter var der en generel snak om de forskellige punkter i ETU. 
 

 

 

7. Corona – herunder en særlig drøftelse på status omkring eksamen og dimission 
(Orientering og drøftelse) 

JF orienterede om eksamen og dimission 2021 med de forskellige restriktioner: 
 

• Ikke så mange eksamener som der plejer (dog flere end sidste år) 

• Fokus på efterslæb i matematik 

• Dimission og fakkeloptog kommer til at køre, som det plejer 

• Hue-begivenhed med plads til 5 gæster pr. person 
 

 

 

 

8. VGT post corona – hvad tager vi med fra 2020/2021? (orientering og drøftelse) 
 
CAT orienterede bestyrelsen om de fremtidige muligheder som læringen fra Covid-19 nedlukningen 
åbner for: 
 
-Møder kan foregå virtuelt 

• Eksterne besøg 

• Vejledning og feedback 

• Fællessamlinger 
 
-Alsidighed i undervisningen 
-HFe som fjernundervisning 
 

 

 

9. Studie- og ordensregler (Beslutningspunkt) 
 
Studie- og ordensreglerne er opdaterede ift. den nye lov om rygning i skole- og arbejdstid (Godkendt og 
besluttet) 
Revision bliver et fast punkt på bestyrelsens maj-møder. 
 



 

 

Herefter drøftedes hvordan skolen kan understøtte et røgfrit og skole- og arbejdsmiljø. Emnet tages op 
i elevrådet og PR 
 
CKJ foreslog gratis rygestop-kurser til rygende elever. Brian Elgaard orienterede om, at 
Sundhedscentret over for VGT gratis uddanner rygestops-instruktører. 
 

 

 

10.  De Oldlympiske lege (Orientering og inputs fra bestyrelsen) 
CAT præsenterede de Oldlympiske Lege som er et brobygningsprojekt til kommunens folkeskoler på 
Skolernes Motionsdag d. 15. okt. Følgende skoler inviteres: 
 

- Skolerne i Skjern 
- Tarm skole 
- Skjern Kristne Friskole 
 

Bestyrelsen bakkede op om mad og merchandise til folkeskoleeleverne. 
 
 

 

 

 

 

11. Nyt fra 
 

Elever 
 
CKJ orienterede om, at der har været afholdt en elevrådsdag, som fungerede godt. Fokus var at samle 
elevrådet. 
Det blev her besluttet, at underudvalgene skal nedlægges og der i stedet laves tematiserede 
elevrådsmåder med et fast årshjul. Yderligere får elevrådet en sommerhustur, så de kan lære hinanden 
at kende. CKJ fortalte yderligere at vedtægter for elevrådet er revideret. 
 
Elevrådet ønsker et punkt i introdagene, så de kan præsentere sig for de nye elever. Elevrådsåret går 
desuden fra november, idet førsteårseleverne skal have mulighed for at komme i studieretningsklasser 
inden, der skal vælges. 
 
Medarbejdere 
 
 
Øvrig bestyrelse 
 
MN orienterede om, at AAU-Herning  kommer med et tilbud om brobygning til ingeniør-uddannelserne 
for ungdomsuddannelserne, der hedder 1-2-3-ingeniør. 



 

 

 
Rektor 
CAT fortalte om de projekter, som skolen arbejder med: 
 

• PLF 

• GRUS 

• ”Tirsdagstræf” 

• Deltagelse i et regionsprojekt om STEM-fagene i industrien 

• Etablerede aftaler med kommunen om praktik til hf-elever i POP-forløb 
 
Desuden er der to lærere på barsel i skoleåret 2021/2022 og vikarer er ansat. 
 

 

 12. Eventuelt 
Næste møde er den 17. september 2021 
 
 

Dato: 27. maj 

Referent: Pia Lavrentz Bach 

 

 

Kim Brarup  Annette Nordstrøm Morten Skaarup Anders Carlsen 

 

Henrik Holmskov Mikkel Nørgaard Brian Elgaard  Clara Kjær Jensen 

 

 

Trine Ørskov  Martin Kristensen Tanni Nørskov Pedersen  


